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Z Á P I S 

   

 z jednání kolegia děkana  

             dne 12. května 2021 

 

 

Přítomni: 

 

 

doc. Kříž, prof. Musílek, doc. Trojovský, dr. Musílek, dr. Radocha, doc. Hubá-

lovský, Ing. Kostrová, dr. Studnička, Ing. Svoboda, dr. Lipovský, 

Ing. Mourková 

Hosté:  

Omluveni: 

 

 Prof. Kuča, dr. Cimler, Bc. Skoupilová, doc. Bogusch 

Program: 1) Informace z kolegia rektora (doc. Kříž) 

2) Informace z oblasti tvůrčí činnosti (doc. Trojovský) 

3) Informace z oblasti zahraničí (prof. Musílek) 

4) Informace z oblasti studijní (dr. Musílek) 

5) Informace z oblasti rozvoje (doc. Hubálovský) 
6) Informace z oblasti ekonomické (Ing. Kostrová) 

7) Informace z projektového oddělení (Ing. Svoboda) 

8) Různé 
 

Pan děkan doc. Kříž zahájil zasedání kolegia děkana. Sdělil, že nově bude na kolegia děkana 

zvána Ing. Mourková, vedoucí studijního oddělení a dr. Cimler, vedoucího centra pokročilých 

technologií. 

 

Kontrola úkolů z minulého kolegia: 

1. Motivovat alespoň dva studenty z každé katedry, aby vyjeli na Erasmus mobilitu na 

min. dvouměsíční pobyt – prof. Musílek – úkol trvá, zájemců máme stále méně než 

jsme schopni vyslat.  

2. Provést Odevzdat průběžné zprávy výzkumných týmů PřF financovaných z DKRVO za 

rok 2020 - splněno. 

3. Zaslat informaci o návrhu na prodloužení/neprodloužení pracovních smluv a případné 

požadavky na vypsání výběrové řízení na obsazení akademických pozic – splněno. 

 

K bodu 1) – Informace z kolegia rektora – doc.  Kříž 

• S účinností od 10. 5. můžeme konat laboratorní a praktickou výuku ve všech ročnících. 

• Přijímací zkoušky je možno konat prezenčně, není omezen počet účastníků, bude však 

nutno dodržet rozestupy min 1,5 m. V rámci přijímacího řízení může student doložit po-

tvrzení o provedeném testu z jiné vysoké školy, nesmí být starší 7 dní.  

• Ověřování identity při elektronickém zápisu do studia – blíže je popsáno v bodě 4). 
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• Novela Studijního a zkušebního řádu UHK byla zaslána na MŠMT k registraci, MŠMT si 

vzhledem k úpravě GDPR vyžádalo další materiály, registrace se tak opozdí. 

• Probíhá natáčení videí k evaluaci studia. 

• UHK je nucena co nejdříve vypracovat GEP (Gender Equality Plan) z důvodu kvalifikování 

se k evropským projektům.  

• Schůzka k problematice institucionální akreditace zatím neproběhne, děkani fakult se 

shodli, že schůzka není nyní aktuální, může se uskutečnit až na podzim 2021. 

• Byla dokončena příprava Etického kodexu UHK a Řádu Etické komise UHK. Bude třeba 

obsadit Etickou komisi UHK, členy komise budou za fakultu navrhovat fakultní akademické 

senáty.  

• V rámci HR projektu se bude do konce roku 2021 připravovat strategie vědecké organi-

zace.  

• Proběhla schůzka zástupců UHK u hejtmana KHK, v níž se projednávalo očkování pracov-

níků UHK, dále přípravy rámce na podporu rozvoje VŠ a podnájem v prostoru úřadu a 

rozvoje kampusu.  

• Na fakulty byly předány nové změny v zadávací dokumentaci GA ČR v souvislosti s COVID 

19. Nově je možné proplácet testy PCR či náklady zrušených konferenčních cest.  

• V rámci nové výzvy GA ČR bylo za UHK podáno 42 projektů, z toho 18 z PřF. Byly podány 

dva projekty v soutěži TA ČR programu TREND Nováčci. 

• Prof. Krejcar upozornil na nedodržování termínů pro předávání podkladů pro kontrolu na 

rektorátní pracoviště OVTZ.  

• Proběhlo zasedání RVVVI KHK, kde byl prezentován záměr projektu eDIH a další dva pro-

jektové záměry za FIM UHK.  

• Na fakulty byl zaslán materiál ke stabilizační části DKRVO, vznikne metodika pro stabili-

zační služku. Prof. Kuča navrhl rozdělení finančních prostředků KTT – PřF 45 %, FIM 45 %, 

FF 5 % a PdF 5 %, elektronické informační zdroje byly hrazeny dle metodiky minulého 

roku, s tímto všichni děkani souhlasili.  

• UHK má připraven návrh rámcové smlouvy o akreditaci společných double degree s Uni-

verzitou Konštantína Filozofa v Nitře. 

• Mgr. Došková informovala o změně užívání slovního spojení „řídící akty“, kdy je po jazy-

kové konzultaci vhodnější používat pojem „řídicí akty“. Požádala redaktory webu 

jednotlivých fakult o provedení změn na webu. 

• Minulý týden proběhl sportovní týden – univerzitní běh, Mgr. Došková poděkovala všem 

za zapojení a sdělila, že potřebný počet kroků pro charitativní podporu od spolupracující 

společnosti jsme dosáhli již druhý den od začátku akce. Do výzvy se aktivně zapojilo 639 

osob, za PřF se na velmi krásném 7. místě umístil doc. Kříž. 

 

Doc. Kříž 

• Z MŠMT přišla zpráva o dokončení hodnocení univerzit.  

• Na zasedání AS UHK byl schválen rozpočet UHK, tento musí ještě schválit správní rada 

UHK. Schválení proběhne per rollam v první polovině června.  

• Promítl návrh letošního rozpočtu PřF UHK, okomentoval fixní část, výkonovou část, PPK, 

DK RVO, Ukazatel P.  Sdělil, že mohou ještě nastat drobné změny, poté pošle rozpočet ke 

kontrole vedoucím kateder. 
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K bodu 2) – Informace z oblasti tvůrčí činnosti – doc. Trojovský 

• Výpočet dělení stabilizační části DKRVO na rok 2021 na UHK byl po dlouhých diskusích 

odsouhlasen všemi součástmi (v poslední verzi si PřF cca o 300 tis. Kč polepšila). Objevila 

se tu zcela nová položka pro financování z DKRVO na rektorátní Oddělení vědy a transferu 

znalostí, tzv. “Kancelář transferu technologií”, jehož součástí jsou tři pracovnice. Naše fa-

kulta na chod KTT bude ročně přispívat 450 tis. Kč.  Vznikla širší diskuse o náplni a 

financování KTT, do které se zapojila většina členů kolegia. Doc. Kříž konstatoval, že je 

dobré mít někoho, kdo hlídá termíny na placení poplatků u patentů atd.  K tomu dodal 

doc. Hubálovský, že toto již dříve hlídala asistentka prorektorů I. Vondráčková a vše fun-

govalo bezproblémově, poté tato její pracovní část přešla pod nové oddělení.   Doc. 

Trojovský podal informaci z rektorátu, že až skončí GAMA II, pak bude nutné, aby fakulty 

chybějící finance doplnily navýšením současné platby na KTT.  Ing. Svoboda konstatoval, 

že tento názor nesdílí, neboť transfer technologií byl v ČR již od roku 2012 masivně pod-

porován jak ze strany TAČR, tak i MŠMT, a lze předpokládat, že tomu tak bude i nadále. 

Na konci roku 2022 již poběží výzvy v rámci nového OP JAK. Předpokládá se, že na transfer 

technologií bude vypsána speciální výzva, která by mohla posloužit k financování jak KTT, 

tak pracovníků zajišťujících transfer v rámci fakult. Ing.  Svoboda dodal, že se připravuje 

i nový program GAMA III, kde budou opět prostředky částečně využitelné na činnost KTT. 

Dr. Studnička dodal, že by bylo rozumné, kdyby část financí, které fakulta na chod KTT 

platí, šla využít na placení patentových poplatků po ukončení projektů a administrativních 

úkonů s tím spojených. Doc. Trojovský odpověděl, že KTT ve svém rozpočtu tyto finance 

pravděpodobně neplánuje, ale že to ještě prověří u pana prorektora Krejcara. 

• Doc. Trojovský promítl tabulku “Přehled výstupů VT 2020 a Excelence PřF v roce 2020” a 

tuto okomentoval.  

• Dne 9. 5. 2021 byl ukončen příjem přihlášek v rámci projektu Mobility II (na PřF se hlásí 

na postdoktorské pozice šest zájemců a podobně i na pozice senior-výzkumníků). 

• Dne 26. 5. 2021 se uskuteční workshop “Sdílení dobré praxe a zkušeností s jinými UNI 

z hlediska strategického nastavení řízení a rozvoje VaV” (předpokládá se účast vedení 

fakulty). 
 

K bodu 3) – Informace z referátu zahraničí – prof. Musílek 

• Byla vyhlášena nová výzva na Erasmus 2021/2022. Drobnou změnou je možnost kombi-

novaných intenzivních programů (tj. kombinované mobility, kde je možná fyzická 

i virtuální mobilita v kombinaci) a možnost krátkodobých programů (5-30 dnů) vhodných 

např. pro PhD studenty.  Další změna je také v tom, že již studenti 1. ročníku mohou v prv-

ním semestru vyjíždět na studijní pobyty i praktické stáže.  

• Do výzvy Erasmus 2021/2022 PřF kromě klasických mobilit naplánovala krátkodobé (dok-

torandské) mobility na 5-30 dní, např. pro doktorandy je to možnost vyjet na zahraniční 

pracoviště, naučit se novou techniku/metodiku a tuto pak aplikovat na domácím praco-

višti.  

• Kombinované intenzivní programy (Blended Intensive Programmes) se týkají kombinace 

aktivity virtuální a fyzické, fyzická aktivita min. 5 dní + nespecifikovaná virtuální účast na 

mobilitě, týká se menšího množství účastníků (max. 20), je nutná účast min. 3 institucí ze 
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tří různých Erasmus zemí, bylo by možné tuto programu použít např. na letní školy. Za PřF 

zatím nebyly do nové výzvy zařazeny. 

• Za PřF byly v nové Erasmus výzvě vyžádány jen relativně malé počty mobilit, protože do-

sud nejsou celouniverzitně dočerpány ve značném rozsahu dřívější výzvy. Na studijní 

pobyty máme 8 pozic, na praktické stáže 13 pozic, na mobility zaměstnanců 2 pozice a na 

mobility technického personálu 2 pozice. Finančních prostředků na Erasmus má PřF stále 

hodně, proto je nutné i nadále motivovat studenty, aby vyjížděli alespoň na praktické 

stáže v letním období. Aktuálně 4 studující projevili zájem o praktickou stáž ve Španělsku. 

• Bylo vyhlášeno výběrové řízení na studijní stáže na National Sun Yat-Sen University, 

Taiwan, v rámci dohody můžeme vyslat dva studenty a dva studenti budou přijati, finan-

cování výjezdů bude realizováno z institucionální podpory.  

• Na Taiwanu jsme v kontaktu s universitou Chung Yuan Christian University (CYCU), se kte-

rou probíhá jednání stran výměn studentů a double degree programu, UHK má s CYCU 

uzavřenou smlouvu a čekáme na informace z jejich strany. 

• Dotázal se doc. Trojovského, zda se chystá letní škola diferenciální geometrie ve virtuální 

podobě. Doc. Trojovský sdělil, že vše projednává doc. Galaev s Mgr. Holubovou, přihlašo-

vání bude probíhat přes online formulář na webovém rozhraní, Mgr. Holubová pak 

zájemce zapíše do Stag. 

• Požádal vedoucí kateder, aby instruovali akademiky o tom, že všechny mobility musí být 

řešeny přes zahraniční oddělení, tedy Mgr. Holubovou. Musí být podepsána smlouva na 

konkrétní mobilitu mezi oběma partnerskými univerzitami, což je zásadní předpoklad pro 

správné vykazování a evidenci mobilit. 

 

K bodu 4) – Informace z oblasti studijní – Dr. Musílek 

• Akademickým senátem dne 5. května 2021 byla schválena nová pravidla příjímacího ří-

zení, byla vydána formou rozhodnutí děkana. Vlivem posunu maturit jsme museli vzdát 

standardní plán, od 18. 6. se bude měnit kladné rozhodnutí o přijetí ke studiu. Pokud stu-

denti odmaturovali dříve, dostanou normální rozhodnutí jako vždy, studenti, kteří do 

18. 6. nestihnout odmaturovat, dostanou rozhodnutí o přijetí s podmínkou, že jsou po-

vinni doložit maturitní vysvědčení nejpozději do 60 dnů od data zápisu ke studiu.  Druhá 

změna je u všech tří bakalářských studijních programů potažmo specializací pod oblastí 

vzdělávání chemie, kde se písemná příjímací zkouška nahradí přidělením bodů na základě 

známek ze střední školy.  

• Zápisy do 1.  ročníků by mohly proběhnout snad již fyzicky, kdy studenti k zápisu přinesou 

maturitní vysvědčení, pokud bude dále platit epidemická opatření, proběhnou zápisy 

distančně (vloni proběhlo bez problémů). Je však nutno ověřit totožnost studenta, fakulty 

odsouhlasily, že studenti budou dostávat doporučený dopis do vlastních rukou, kdy ově-

ření totožnosti provede poštovní doručovatelka při předávání dopisu do vlastních rukou, 

tím bude totožnost studenta ověřena. 

• AS PřF schvaloval také Rigorózní řád PřF, tento bude ještě schvalován AS UHK, dosavadní 

řízení probíhají stále dle stávajícího rigorózního řádu. Nový systém plně naběhne od no-

vého akademického roku 2021-2022. 

• Dotázal se vedoucích kateder na formu probíhajících zkoušek. Vedoucí kateder sdělili, že 

téměř všechny zkoušky probíhají prezenční formou. Doc. Trojovský sdělil, že mají pro-

blémy se studenty, kteří chtějí online zkoušení. K tomu dodal dr. Musílek, že některé 



str. 5/7 
 

předměty se ani online zkoušet nedají a doporučuje vypsat termíny v červnu i v srpnu, aby 

měli studenti více možností.  Doc. Kříž dodal, že zkoušení prezenční formou není žádným 

vládním opatření zakázáno, je však nutno dodržovat aktuálním opatření. Dodal, že 

o formě zkoušení rozhoduje zkoušející.  Doc. Kříž sdělil, že i nadále musí mít studenti test 

ne starší 7 dnů, roušky nebo respirátor musí mít uvnitř budovy i na učebně.   

• Připravuje se novela rozhodnutí děkana o poplatcích za administrativní a mimořádné 

úkony a služby, zapsání bude zadarmo, student si však musí podat žádost. Studenti neřeší, 

že si předmět předzapsali, ale pak si ho nedali do rozvrhu.   

• Duplicity v rozvrhu – studenti si odepisují předměty z důvodů krytí v rozvrhu. Poprosil ka-

tedry, aby si duplicity, ve chvíli, kdy se dělají preference do rozvrhů, ohlídaly. K tomu dodal 

Ing. Radocha, že toto se dá odchytit při kontrole rozvrhu katedrálními rozvrháři, apeloval 

na to, aby byla kontrola důslednější.  

• V rámci programu CŽV máme zájemce o studium Rozšiřujícího studia fyziky pro 2. stupeň 

ZŠ a Rozšiřujícího studia informatiky pro 2. stupeň ZŠ. Tento týden odesíláme k tzv. malé 

akreditaci v rámci DVPP žádost o rozšiřující studium matematiky pro 2. stupeň ZŠ. 

 

K bodu 5) - Informace z oblasti rozvoje – doc. Hubálovský 

• Rekonstrukce zasedací místnosti bude probíhat v nejbližších dnech (od 24. 5. cca do prv-

ního týdnu v červnu), požadavek je zadán na rozšíření stolů a posléze se zapojí elektřina.   

• Proběhla schůzka ohledně double degree s univerzitou v Nitře.  V nejbližších dnech bude 

oběma na úrovni rektorátů podepsána rámcová smlouva. PřF bude realizovat 4 učitelské 

programy (Ma, In, Bi, Fy), můžeme začít double degree připravovat. Je třeba porovnat 

připravit porovnání studijních programů na 3 semestry Bc. studia. Sdělil, že u učitelských 

bakalářských oborů double degree není ve smlouvě s Nitrou konkrétní semestr specifiko-

ván. Požádal dr. Musílka a vedoucí kateder biologie, matematiky, kybernetiky a fyziky, aby 

do konce června tyto studijní programy zkoordinovaly – viz úkol.  

• Ministerská kontrola na ERDF1 proběhne 24. 5. Katedry mají zvolené zástupce, kteří jsou 

v případě potřeby k dispozici. Bližší čas kontroly bude upřesněn příští týden. 

 

K bodu 6) – Informace z oblasti ekonomické – Ing. Kostrová 

• Dne 22. 4. byl AS UHK schválen rozpočet univerzity a rozdělení financí jednotlivým fakul-

tám a rektorátu. Rozdělení stabilizační části DKRVO mezi fakulty bylo dohodnuto minulý 

týden, dle informací p. kvestora bude toto rozdělení nově schvalovat AS UHK. Výše dotace 

motivační části DKRVO pro univerzitu zatím z ministerstva stále není známa, pravděpo-

dobně v průběhu června.  

• Promítla návrh rozpočtu fakulty na rok 2021 a tento okomentovala. Celková finální částka 

dotace DKRVO stále není známa. Rozdělení výkonových ukazatelů K a PPK katedrám bylo 

vedoucím kateder zasláno v druhé polovině dubna k připomínkování, nyní máme finální 

verze těchto ukazatelů po zapracování připomínek, které jsou vstupem pro rozdělení fi-

nancí jednotlivým katedrám pro návrh rozpočtu roku 2021. 

• Promítla výroční zprávu o hospodaření za rok 2020 a tuto okomentovala.  Připomenula, 

že fakulta v konečných volných zdrojích pro tvorbu rozpočtu zaznamenala v loňském roce 

meziroční růst 7,2 mil. Kč. V DKRVO byl meziroční nárůst 2,7 mil. Kč. 

• V druhé polovině května bude zaměstnancům, kteří splňují nárok na flexipasy, nahrána 

na karty finanční částka 2 tis. Kč. Jedná se o část benefitního programu fakulty pro její 
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zaměstnance dle Rozhodnutí děkana č. 3/2014. Kvestor vyjednal, že nevyčerpané finanční 

prostředky z minulého období, které již zaměstnancům propadly (jedná se o částku cca 

100 tis. Kč za univerzitu, za PřF cca 5 tis. Kč), budou na kartu v průběhu května zaměst-

nancům vráceny, je třeba upozornit zaměstnance, aby si flexipasy průběžně čerpali, aby 

nedocházelo ke zbytečným vratkám těchto benefitů firmě Sodexo.  

• Požádala vedoucí kateder, aby začali pracovat na hodnocení svých pracovníků včetně THP. 

Skeny podepsaných hodnocení akademických pracovníků zaslat panu děkanovi, hodno-

cení THP zaslat paní tajemnici, a to do 15. 6. 2021 – viz úkol. V druhé polovině června 

proběhne schůzka pana děkana s vedoucími kateder k tomuto hodnocení zaměstnanců. 

Formuláře jsou stejné jako minulý rok.  

 

• K bodu 7) – Informace z projektového oddělení – Ing. Svoboda 

S Mgr. Kristýnou Vávrovou připravili novou stránku na web PřF s nabídkou VaV služeb pro 

firmy pod záložkou Věda a výzkum. Byl implementován widget s vyhledávačem EX-

PERTS.AI, který umožňuje vyhledávání odborníků PřF UHK dle specializace, kontaktní 

osobou bude Ing. Svoboda. Na stránku může být dále přidán stávají seznam metod a pří-

strojů. K EXPERTS.AI měli věcné připomínky prof. Musílek, dr. Myslivcová Fučíková 

a dr. Lipovský, nedostatky budou s dodavatelem postupně odstraňovány. 

• Ing. Svoboda byl pověřen, aby se zúčastnil webináře Horizon Europe zaměřeného na před-

stavení nástrojů na podporu méně výkonných zemí. Identifikoval program Twinning, který 

by pro nás mohl být zajímavý, tento promítl a okomentoval. Prof. Musílek doporučuje 

projednat s někým na rektorátu, dotázat se, zda UHK zvažuje účast na něčem takovém.  

• Technologická agentura ČR a Ministerstvo životního prostředí vyhlásily program Prostředí 

pro život, termín pro podání projektu je 30. 6., dne 17. 5. se zúčastní webináře, možnost 

podat projekty se řeší s KBi.  

 

K bodu 8) – Různé 

• Dr. Studnička sdělil, že AS bude projednávat Etický kodex univerzity. 

• Dr. Lipovský sdělil, že kolegiu zaslal informační email o očkování, Sněm RVŠ bude zasedat 

20. května.  

• Příští kolegium by mělo proběhnout dne 9. června, za příznivého počasí na terase.  

 

 

Úkoly:  

1. Motivovat alespoň dva studenty z každé katedry, aby vyjeli na Erasmus mobilitu na 

min. dvouměsíční pobyt 

Kdo:   vedoucí kateder   

Termín:  do konce května 2021 

Komu:   Mgr. Holubové, prof. Musílkovi 
 

2. Zkoordinovat studijní programy double degree pro Bc. Učitelské programy Ma, In, 

Bi, Fy.   

Kdo:   dr. Musílek, VK matematiky, fyziky, informatiky a biologie 

Termín:  do konce června 2021 

Komu:   doc. Hubálovskému 
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3. Zpracovat hodnocení pracovníků 

Kdo:   vedoucí kateder   

Termín:  do 15. 6. 2021 

Komu:   doc. Křížovi, Ing. Kostrové 

 

 

 

Zapsala: Bc. Ilona Lankašová                                                                     

 

 

 

doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D. 

děkan Přírodovědecké fakulty UHK 
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